
Protokół Nr 127/2022 
z  posiedzenia Zarządu Powiatu w Nidzicy 

  w dniu 1 marca 2022r. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: Wicestarosta – Paweł Przybyłek, Członkowie Zarządu: 

Zbigniew Wernik, Lech Brzozowski, Krzysztof Zdziarski, Sekretarz Powiatu Elżbieta Bieniek, 

Adwokat Edward Ośko. 

Posiedzenie odbyło się w trybie zdalnym. Obrady otworzył i rozpoczął Wicestarosta 

Paweł Przybyłek. 

Porządek obrad: 

I Adwokat Edward Ośko 

1. Podjęcie decyzji w sprawie apelacji dotyczącej sprawy p Grzegorza Kowalika właściciela firmy 

RODWAY w Warszawie.. 

 
Ad.I.1 

 p. Adwokat Edward Ośko przedstawił sprawę p. Grzegorza Kowalika. Jako Powiat 

Nidzicki wnieśliśmy sprawę do sądu, z uwagi na to, że p. Kowalik nie wywiązał się z 

zobowiązania, czyli przygotowania usług projektowych na drogę prowadzącą od Bartoszek. Miała 

być to inwestycja na odcinku Napiwoda – Bartoszki – Grzegórzki. Umowa zawarta została w 

ramach zamówień publicznych. Kwota wynagrodzenia miała stanowić 125.829,00 zł. Ww. nie 

wywiązał się z umowy. Z uwagi  na termin umowy pierwotnej i aneksowanej, który przypadał na 

30.03.2019 r., Powiat zdecydował się na zawarcie ugody z p. Kowalikiem, który zobowiązał się 

wykonać dokumentację projektową do końca czerwca 2020 r. Niestety, p. Kowalik nie wywiązał 

się, dlatego postanowiliśmy skierować sprawę do sądu.. W ugodzie było zawarte, że jeżeli 

wykonawca nie wywiąże się z niej, Powiat zażąda kar umownych za okres, od którego upływał 

termin wykonania  aneksowanej umowy. Sąd wydał wyrok przyznając nam wszystkie racje co do 

argumentów, jakie przedstawiliśmy na rozprawie. Jednakże, sąd nie zasądził kwoty, której się 

domagaliśmy, tj. 42.404,37 zł, powołując się na zapis z pierwszej umowy o zamówienie publiczne, 

mówiący, że w przypadku odstąpienia od umowy przez zamawiającego, wykonawca płaci 10%. 

wynagrodzenia ustalonego w umowie. Na tej podstawie sąd zasądził od p. Kowalika na rzecz 

Powiatu kwotę 12.582,90 zł. W ocenie p. Adwokata Edwarda Ośko nie jest to prawidłowe, gdyż 

wyraźnie sformułowano, że będą naliczane odsetki od kwietnia 2019 r., ale nie brano pod uwagę 

10% w przypadku odstąpienia od umowy. Dodatkowo, obawy p. Adwokata budzi fakt, że przepis 

zawarty w kodeksie cywilnym mówi, że sąd ma możliwość miarkowania kar umownych, tzn. sąd 

biorąc pod uwagę różne argumenty, może obniżyć zastosowane w umowie kary umowne.  

 P. Adwokat dodał, że jest za niewnoszeniem apelacji do wyroku. Co do zasady wygraliśmy. 

Natomiast w przypadku oddalenia apelacji, ponieślibyśmy jeszcze koszty powyżej 3.000,00 zł.  

p. Krzysztof Zdziarski powiedział, że powinniśmy zakończyć sprawę. Będziemy mogli zlecić 

kolejne opracowanie innemu wykonawcy. 

p. Lech Brzozowski zapytał o przypomnienie kiedy podpisaliśmy pierwszą umowę na wykonanie 

tej dokumentacji. 

p. Adwokat Edward Ośko powiedział, że było to w 2017 roku. 

p. Lech Brzozowski stwierdził, że inwestycję powinniśmy zakończyć już dawno. 

p. Krzysztof Zdziarski powiedział, że jeżeli chcielibyśmy uzyskać więcej środków, które 

utraciliśmy to musielibyśmy zakładać oddzielną sprawę.  



p. Adwokat Edward Ośko powiedział, że jeżeli chcielibyśmy uzyskać odszkodowanie o utracone 

korzyści to musielibyśmy zebrać wszystkie dokumenty i dowody, a następnie założyć nową 

sprawę cywilną i złożyć pozew. Zarówno apelacja jak i nowa sprawa to kolejny czas i ewentualna 

przeszkoda do realizacji tej inwestycji. 

p. Wicestarosta Paweł Przybyłek stwierdził, że powinniśmy zakończyć tę sprawę i zadecydować 

czy składamy apelację.  

p. Zbigniew Wernik powiedział, że również jest za zakończeniem sprawy. Zapytał, czy jest 

możliwość wytoczenia p. Kowalikowi sprawy cywilnej o odszkodowanie, by przestrzec innych 

zleceniobiorców przed takimi wykonawcami projektów.  

p. Lech Brzozowski powiedział, że jest za zakończeniem sprawy przedstawionej przez  

p. Adwokata. Dodał, że całkowicie zgadza się z p. Zbigniewem Wernikiem. Musimy założyć 

osobną sprawę o odszkodowanie, by wykonawca poniósł konsekwencję.  

p. Adwokat Edward Ośko powiedział, że nie wnosiłby apelacji, gdyż sąd ma możliwość 

miarkowania. Możemy podjąć się drugiej sprawy i wnieść o odszkodowanie. 

 

Więcej uwag nie było. 

 Zarząd jednogłośnie pozytywnie przychylił się do decyzji w sprawie o 

niewnoszenie apelacji do Sądu Okręgowego w Olsztynie w sprawie p. Grzegorza 

Kowalika liczbą głosów: 4 - ,,za’’, 0 - ,,przeciw’’, 0 - ,,wstrzymuję się’’. 

 

 Następnie, p. Lech Brzozowski złożył wniosek w sprawie pociągnięcia do dalszej 

odpowiedzialności p. Grzegorza Kowalika w sprawie niewykonania zadania, którego się podjął.  

 Zarząd jednogłośnie pozytywnie przychylił się do wniosku w sprawie pociągnięcia 

do dalszej odpowiedzialności p. Grzegorza Kowalika w sprawie niewykonania zadania, 

którego się podjął liczbą głosów: 4 - ,,za’’, 0 - ,,przeciw’’, 0 - ,,wstrzymuję się’’. 

 

p. Lech Brzozowski zapytał jak mają się sprawy zewnętrzne, które dzieją się na Ukrainie. 

p. Wicestarosta Paweł Przybyłek powiedział, że przyszły dziś e-maile do szkół z informacją, że 

podłożone są bomby. Odbyły się juz spotkania zarządzania kryzysowego. Rozmawiamy o tym, 

żeby pomoc, którą chcą nieść mieszkańcy naszego Powiatu trochę usystematyzować i zbierać to,  

na co jest zapotrzebowanie. Część rzeczy z Nidzicy, którą udało się zgromadzić już pojechała. 

Mieszkańcy chcą pomagać, przyjmować uchodźców do siebie. Ośrodek Rewita przekształcono na 

pomoc dla uchodźców. Dostaniemy wykazy miejsc osób, które chcą pomagać. Wiemy, że z 

terenu Powiatu Nidzickiego oprócz naszego zgłoszenia szkoły w Jagarzewie, został zgłoszony 

Stadion Miejski oraz dwa budynki w Kozłowie i Szczepkowie Borowym. Pomoc płynie od 

wszystkich ludzi, każdy chce pomagać.  

p. Krzysztof Zdziarski zapytał czy lekcje w szkołach odbywają się normalnie. 

p. Wicestarosta Paweł Przybyłek powiedział, że tak. Dodatkowo szkoły prowadzą zbiórki.  

p. Zbigniew Wernik stwierdził, że jako Rada Powiatu powinniśmy zawrzeć uchwałę w sprawie 

wyrażenia stanowiska potępiającego działanie Putina.  

p. Wicestarosta Paweł Przybyłek powiedział, że zgłosi to do wiadomości p. Przewodniczącemu. 

Dodał, że jako Rada Powiatu moglibyśmy zebrać pieniądze i kupić coś konkretnego do 

przekazania potrzebującym. 



p. Zbigniew Wernik zaproponował, by połączyć Radę Powiatu i Radę Miasta i wtedy 

przeprowadzić zbiórkę.  

p. Wicestarosta Paweł Przybyłek zgodził się, mówiąc, że powiadomi o tym p. Przewodniczącego. 

p. Lech Brzozowski zapytał czy w szpitalu wszystko jest w porządku. 

p. Wicestarosta Paweł Przybyłek odpowiedział, że tak. Wczoraj dostaliśmy nową decyzję od  

p. Wojewody na prowadzenie dalej szpitala tymczasowego na 66 łóżek. Szpital funkcjonuje na 

razie tak jak wcześniej w systemie covidowym. P. Dyrektor cały czas stara się o oddział 

ortopedyczny. P. Starosta wybiera się do Dyrektora Generalnego Urzędu Wojewódzkiego w tej 

sprawie. Wstępnie już o tym rozmawiał, miejmy nadzieje ze uda się to zrobić. P. Wicestarosta 

dodał, że w niedzielę odbędzie się Bieg Żołnierzy Wyklętych, na który serdecznie zaprosił 

członków Zarządu. Wspomniał, że przetarg jest ogłoszony, ale zapytań na razie nie widać. 

Poinformował również, że wczoraj złożyliśmy wniosek do LGD o wstawienie 15 tablic 

turystycznych na terenie całego powiatu, tj. 8 tablic na terenie Nidzicy, w gminie Janowo 2 

tablice, w gminie Kozłowo 3 tablice i w gminie Janowiec 2 tablice oraz o odnowienie miejsca do 

odpoczynku na parkingu w Łynie, tj. wymianę ławek z zadaszeniami, koszy, stojaków na rowery. 

Mamy zapewnienie, że środki zostaną przyznane. p. Lech Brzozowski podziękował za to, że 

będzie można wykonać coś dla turystyki i wizerunku Powiatu. p. Wicestarosta Paweł Przybyłek 

powiedział również o tym, że dostaliśmy informację, by podać numery kont bankowych do 

inwestycji drogowych, na które dostaliśmy dofinansowanie, tj. ul. Kolejowa, Kanigowo-Pawliki, 

Janowiec Kościelny-Bukowiec. 

Więcej pytań i uwag nie było.  

 

 Wobec wyczerpania porządku, p. Wicestarosta Paweł Przybyłek zamknął posiedzenie 

Zarządu Powiatu. 

 

Na tym protokół zakończono.  

 

Protokołowała: 

 

Inspektor 
/-/Paulina Pokus 

Wicestarosta 
 / - / Paweł Przybyłek   
 Członek Zarządu  

               / - / Krzysztof Zdziarski 
Członek Zarządu  

               / - / Lech Brzozowski 
Członek Zarządu  

               / - / Zbigniew Wernik 
 


